
Protokół Nr XXI/16

z XXI sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 28 czerwca 2016 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej, ul. Dąbrowskiego

(czas trwania godz.:12:00 – 13:30)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XXI sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący  stwierdził,  że na sali jest quorum - obecnych było 21 radnych (nieobecni byli 

radni: Dorota Urbańska i Marek Toboła) - pozwalające  na podejmowanie prawomocnych uchwał 

oraz powitał  przybyłych radnych i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki do 

protokołu.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  z  dniem 30  czerwca  br. 

kończy pracę  zawodową  i  odchodzi  na  emeryturę  Pan  Józef  Myk,  prezes  zarządu  Miejskiego 

Zakładu Oczyszczania – Wysypisko  Sp.  z  o.o.  w Pile.  Przewodniczący,  w swoim imieniu oraz 

radnych Rady Miasta  Piły,  złożył  życzenia  odchodzącemu Prezesowi.  Przewodniczący poprosił

o wystąpienie na scenę prezesa Józefa Myka i Piotra Głowskiego, prezydenta Miasta Piły.

Nastąpiło uroczyste wręczenie życzeń i podziękowań.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że 27 czerwca br. wpłynęło pismo od Prezydenta 

Miasta  Piły  w  sprawie  dokonania  zmiany  w  porządku  obrad  XXI  sesji  Rady  Miasta  Piły.

W związku z tym Przewodniczący poprosił o zdjęcie z porządku obrad 17. punktu porządku obrad 

nr 2 – stan bezpieczeństwa w Pile, do którego załączone zostały informacje o stanie bezpieczeństwa 

o numerach druków od 468 do 475. Przewodniczący dodał, że stan bezpieczeństwa w Pile będzie 

omawiany na najbliższej sesji Rady Miasta Piły, która odbędzie się 30 sierpnia br. Przewodniczący 

Rafał Zdzierela zarządził głosowanie w sprawie zdjęcia ww. punktu z porządku obrad.

Głosowanie:

Radni jednogłośnie pozytywnie – 19 głosami „za” przyjęli wniosek.



Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że zgodnie z ww. pismem prosi

o zmianę porządku obrad nr 2 poprzez przeniesienie punktu 15.,  jest  to  projekt uchwały Rady 

Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2016-2029 - 

druk nr 480 oraz punktu 16., jest to projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2016 rok – druk nr 481. Po przyjęciu propozycji przez Radę, będą to odpowiednio 

punkty: 6. i 7. Potrzeba przesunięcia wskazanych punktów wynika z konieczności podjęcia jeszcze 

w dniu sesji  Rady Miasta  Piły zarządzeń Prezydenta Miasta  Piły w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2016 rok oraz w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na 

lata  2016-2029  w celu  dostosowania  globalnych  wartości  w  obu  dokumentach.  Zgodność  obu 

dokumentów  jest  niezbędna  do  prawidłowego  sporządzenia  informacji  o  przebiegu  wykonania 

budżetu Miasta Piły za pierwsze półrocze 2016 roku. Przewodniczący wyjaśnił, że przeniesienie 

punktu  16.  na  miejsce  punktu  7.  porządku  obrad  spowoduje  przesunięcie  dotychczasowych 

punktów od numeru 6. do 14. na pozycje od 8. do 16. Przewodniczący Rady Miasta Piły zarządził 

głosowanie w sprawie przesunięcia punktu 15.

Głosowanie:

Radni jednogłośnie pozytywnie – 20 głosami „za” przyjęli wniosek.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie w sprawie przesunięcia punktu 16.

Głosowanie:

Radni jednogłośnie pozytywnie – 19 głosami „za” przyjęli wniosek.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że dalsze zmiany w porządku 

obrad  także  wynikają  z  pisma  Prezydenta  z  27  czerwca  br.  Przewodniczący  poprosił

o  wprowadzenie  do  porządku obrad  projektu  uchwały Rady Miasta  Piły  w sprawie  wyrażenia 

zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul. Glinianej w Pile - druk nr 

482 oraz projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze

przetargu nieruchomości położonych przy ul. Walki Młodych w Pile - druk nr 483. Przewodniczący 

dodał, że materiały dotyczące tych dwóch punktów zostały wczoraj przekazane radnym w formie 

elektronicznej.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że kiedyś był taki zwyczaj, że kiedy Rada miała głosować nad 

zmianami  w  porządku  obrad,  to  wnioskodawca,  czyli  w  tym  wypadku  Prezydent,  wyjaśniał 
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przyczyny zmiany trybu. Radny Dahlke poprosił o wyjaśnienie w tym zakresie.

Prezydent  Piotr Głowski powiedział,  że  rozmawiamy z  kilkoma przedsiębiorcami  i  ponieważ 

przed nami okres wakacyjny, a nie chcielibyśmy, żeby brak sesji spowodował wstrzymanie jakiegoś 

etapu naszych negocjacji, to w tym trybie prosimy o wprowadzenie wymienionych dwóch punktów 

do porządku obrad.

Przewodniczący zarządził  głosowanie w sprawie wprowadzenia do porządku obrad,  w miejsce 

punktu 17., projektu uchwały – druk nr 482.

Głosowanie:

Radni jednogłośnie pozytywnie – 20 głosami „za” przyjęli wniosek.

Przewodniczący zarządził  głosowanie  w sprawie wprowadzenia do porządku obrad,  w miejsce 

punktu 18., projektu uchwały – druk nr 483.

Głosowanie:

Radni jednogłośnie pozytywnie – 20 głosami „za” przyjęli wniosek.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XX

a XXI sesją Rady Miasta Piły - druk nr 458.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 460.

4. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz 

ustalenia jej przebiegu - druk nr 461.

5. Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniający uchwałę w sprawie wyznaczenia parkingów do 

odpłatnego  parkowania,  ustalenia  wysokości  stawek  opłat  za  parkowanie  pojazdów

samochodowych na wyznaczonych parkingach, wysokości opłaty dodatkowej oraz określenia spo-

sobu pobierania tych opłat – druk nr 462.

6.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej

Miasta Piły na lata 2016-2029 - druk nr 480.
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7. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok - druk nr 

481.

8. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/613/14 Rady Miasta 

Piły  z  dnia  24  czerwca  2014  roku  w  sprawie  ustalenia  przystanków  komunikacyjnych,

udostępnianych dla operatorów i przewoźników, oraz warunków i zasad korzystania z przystanków 

komunikacyjnych którym właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Piła - druk nr 463.

9. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek, 

przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji zajęć oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta 

Nauczyciela w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Piła - druk nr 464.

10. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości położonej przy ul. Buczka w Pile - druk nr 465.

11. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

zabudowanej nieruchomości położonej przy Al. Niepodległości 100 w Pile – druk nr 466.

12. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż oraz przyznania 

pierwszeństwa w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Kaczorskiejw Pile na 

rzecz najemcy - druk nr 467.

13.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie

bezprzetargowym nieruchomości położonej przy Alei Powstańców Wielkopolskich w Pile - druk nr 

476.

14. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zniesienia pomnika przyrody - druk nr 477.

15. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uchylenia uchwały Nr XX/340/16 Rady Miasta 

Piły z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie przystąpienia Gminy Piła do Stowarzyszenia wspierania

Instytutu Regionów Europy (IRE) z siedzibą w Wiedniu - druk nr 478.

16.  Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie przystąpienia Gminy Piła  do Stowarzyszenia 

wspierania Instytutu Regionów Europy (IRE) z siedzibą w Wiedniu - druk nr 479.

17. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości położonej przy ul. Glinianej w Pile - druk nr 482.

18. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości położonych przy ul. Walki Młodych w Pile - druk nr 483.

19. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych - druk nr 459.

20. Wolne głosy, wnioski i informacje.

21. Zamknięcie obrad.
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Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Marię Kubicę, wiceprzewodniczącą Rady Miasta Piły 

o  odczytanie informacji w sprawie protokołu z XX sesji Rady Miasta Piły - informacja stanowi 

załącznik do protokołu.

Maria Kubica, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły odczytała informację i postawiła wniosek

o przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni  jednogłośnie  pozytywnie  –  20  głosami  „za”  -  zaopiniowali  wniosek  o  przyjęcie 

protokołu z XX sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Ad 2.

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy  XX

a XXI sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 4.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz 

ustalenia jej przebiegu przedstawił Jerzy Mac, dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XXI/343/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 5.

Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły zmieniający uchwałę  w sprawie  wyznaczenia  parkingów do 

odpłatnego  parkowania,  ustalenia  wysokości  stawek  opłat  za  parkowanie  pojazdów 

samochodowych  na  wyznaczonych  parkingach,  wysokości  opłaty  dodatkowej  oraz  określenia 

sposobu pobierania tych opłat przedstawił Jerzy Mac, dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w Pile.

Jacek Bogusławski, przewodnicząc y Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Przedsiębiorca Jan L. powiedział, że ma pytanie dotyczące punktu 4. porządku obrad. Pan Jan L. 

zadał pytanie skierowane do dyrektora Maca. Pan L. powiedział, że dyrektor Mac mówił o tym, iż  

zmiana  będzie  umożliwiała  pobieranie  opłat  za  nieprzestrzeganie  znaków.  Jan  L.  zapytał,  czy 

wszystkie mandaty pobierane na tym obszarze do tej pory są nielegalne.

Dyrektor Jerzy Mac odpowiedział, że na drogach wewnętrznych obowiązują znaki ustanawiane 

przez właściciela danego terenu. Jeżeli właściciel terenu te znaki ustanowi, to wówczas wszelkie 

konsekwencje nieprzestrzegania tych znaków, na wniosek właściciela, trzeba będzie wyciągać, np. 

poprzez wezwanie straży miejskiej  czy policji.  Natomiast to,  o czym mówił Dyrektor na temat 

stosowania ustawy o drogach dotyczy dróg publicznych, które zgodnie z tym, co Rada przed chwilą 

przegłosowała, będą stanowiły te dwa przedłużenia ślepego przebiegu, zarówno w kontekście ul.

14 Lutego jak i ul. 11 Listopada.

Przedsiębiorca Jan L. powiedział, że chciałby się odnieść do 5. punktu porządku obrad. Jan L. 

powiedział, że chciałby w imieniu wszystkich firm zlokalizowanych w okolicach pl. Konstytucji

3 Maja poinformować, że z dotychczasowych, niepłatnych parkingów korzystają nie tylko klienci 

pobliskich firm, nie tylko właściciele i pracownicy mieszczących się tam firm, ale także goście 

przyjeżdżający do mieszkających tam pilan. Na zewnątrz, w wewnętrznych drogach, liczba miejsc 

parkingowych jest niewielka. Koncepcja, którą przedstawili prowadzący w tej okolicy działalność 

gospodarczą, polega na tym, żeby oprócz wyznaczonych w tej chwili miejsc parkingowych, których 

by mogła  dotyczyć  niska  stawka  opłaty  albo  zwolnienie  z  opłaty,  wprowadzić  krótkoczasowe 
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parkingi wzdłuż ulic: 14 Lutego i 11 Listopada. To jest koncepcja, która by umożliwiła łatwiejszy 

dostęp klientów do mieszczących się tam lokali handlowych. Nie ulega wątpliwości, że teren jest 

piękny, funkcjonuje jako część turystyczna, ale jeśli chodzi o aspekt gospodarczy, handlowy, to po 

rocznych  doświadczeniach  wszystkich  zlokalizowanych  tam firm trzeba  powiedzieć,  że  wyniki 

finansowe są gorsze. Jesteśmy wszyscy przyzwyczajeni do korzystania z pojazdów mechanicznych, 

więc uniemożliwienie parkowania spowoduje drastyczne zmniejszenie liczby klientów. Powinno 

chodzić nie tylko o to, aby teren był piękny, ale też o to, aby był jak największy dostęp do tego 

miejsca  nie  tylko  dla  mieszkańców,  ale  też  dla  przejeżdżających  przez  Piłę.  Na koniec  swojej 

wypowiedzi Pan Jan L. powiedział, że wszystkie zobowiązania Prezydenta i Rady Miasta Piły są 

realizowane w określonej kolejności i za to chciałby serdecznie podziękować.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że chciałaby poprzeć głos Pana Jana L. Radna dodała, że 

obserwowała sytuację w tej okolicy i popiera koncepcję stworzenia udogodnień dla mieszczących 

się tam firm oraz dla odwiedzających Piłę gości.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  wniosek  finalizuje  się

w postaci tej uchwały i dodał, że przed remontem na ul. 14 Lutego też nie można było parkować.

Radny Paweł Dahlke zapytał, czy na nowym, płatnym parkingu będzie można zapłacić używając 

telefonu komórkowego. Radny przypomniał, że pyta o tę kwestię od kilku lat.

Dyrektor Jerzy Mac odpowiedział, że od pewnego czasu zastanawiamy się nad tą kwestią, ale 

trzeba sobie zdać sprawę z tego, że my od 1997 roku nie zmieniliśmy taryf. Operator, który będzie 

obsługiwał  system  nie  zrobi  tego  za  darmo.  Mamy  więc  rozterkę,  bo  wprowadzenie  takiego 

systemu spowoduje  konieczność  płacenie  operatorowi.  W tej  chwili  mamy nawet  wytypowane 

firmy, ale wstrzymujemy się do czasu ostatecznego rozstrzygnięcia tej kwestii.

Radny  Paweł  Dahlke powiedział,  że  oczywiste  jest  to,  iż  to  nie  jest  bezpłatne  i  że  firma 

obsługująca system bierze za to jakiś procent od operacji, które są przez jej system przeprowadzane. 

W Poznaniu, chyba, 5 firm równocześnie obsługuje płatności za parkowanie. Ma to natomiast swoje 

plusy, bo w takiej sytuacji nie zużywają się parkomaty, bo opłaty są uiszczane za pomocą systemu 

płatności mobilnej, a kwestia wygody mieszkańców jest oczywista.

Prezydent  Piotr Głowski powiedział,  że  ktoś  za  to  musi  zapłacić.  Musimy zdjąć  sobie  część 

przychodów albo podnieść opłaty. Nie parkowałem w Poznaniu ostatnio w miejscach płatnych – 

powiedział prezydent Głowski – ale opłata pewnie wynosi 5 złotych, a u nas 1 złoty, a zupełnie 
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inaczej rozmawia się z operatorem systemu, który przewiduje, że skasuje dziesiątki tysięcy albo 

setki tysięcy złotych, a inaczej z takim, który u nas będzie kasował kilkaset złotych albo kilka 

tysięcy złotych, przy czym koszt takiego operatora jest ten sam. To jest kwestia pieniędzy. Możemy 

podjąć decyzję już jutro, tylko musimy zrekompensować spadek dochodów innymi wpływami, a te 

inne wpływy to po prostu podniesienie opłat. Staramy się znaleźć takie rozwiązania, które może nie 

są dla wszystkich najlepsze, ale z reguły ludzie wolą tańsze opcje.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że, jak rozumie, sprawa jest otwarta i jeśli pojawią 

się operatorzy, którzy zaproponują korzystne dla nas warunki, to będzie można wrócić do tematu.

Prezydent powiedział,  że  wprowadzamy  zmiany,  np.  wprowadzamy  nowy  system  płatności

w autobusach, ale robimy to przy okazji projektów, które mają dofinansowania, a nie podnosząc 

opłaty. Postaramy się wprowadzić to rozwiązanie przy okazji jakiejś większej zmiany w ramach 

realizacji projektu Smart City i być może uda się to w takiej sytuacji zrobić bez podnoszenia opłat,  

bo wybrany operator będzie np. wykonywał inne usługi.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że korzysta w Poznaniu z płatnych parkingów i że w najdroższej 

strefie opłata wynosi 3 złote, a nie 5 złotych. Radny powiedział, że my nie musimy wydać na ten 

system ani jednej złotówki, więc radny nie rozumie z czego miałaby wynikać podwyżka opłaty. 

Radny Paweł Dahlke dodał,  że za każdym razem, przy omawianiu kwestii  płatnych parkingów, 

pojawia się argument, że cel tak naprawdę nie jest fiskalny i że celem jest wymuszenie rotacji, więc 

nowy  operator,  dzięki  któremu  mieszkańcy  chętniej  będą  korzystać  z  usługi,  bo  jest  to 

wygodniejsze,  tylko wspomaga ten cel.  Radny Paweł  Dahlke powiedział,  że  nie  rozumie takiej 

argumentacji,  bo jest  ona dla  niego nielogiczna.  Radny powiedział  też,  że  operatorzy,  z  tytułu 

obsługi takiego miasta jak Piła, nie ponoszą praktycznie żadnych kosztów, bo cały proces odbywa 

się  zdalnie,  a  jedyny koszt  dla  operatora,  jeśli  nie  zrobi  tego miasto,  to  jest  koszt  nalepek  na 

parkomaty,  informujących  o  procedurze  dokonywania  płatności.  Radny  powiedział  też,  że  np.

w Chodzieży czy Czarnkowie system taki funkcjonuje od lat.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły powiedział, że radny Paweł Dahlke sam wspomniał, że taki 

system musi kosztować. Nikt nie robi tego za darmo. Opłatę, którą ktoś będzie pobierał należy 

doliczyć od obecnych przychodów i to chyba jest oczywiste. Robimy to po to, żeby była rotacja na 

parkingach,  ale  żeby  utrzymać  ten  stan,  to  trzeba  zachować  istniejący  system,  konserwować 

urządzenia i jednocześnie opłacać ludzi, którzy pilnują, żeby za każdym okienkiem znalazł się bilet 

parkingowy,  więc  opłaty  ponoszone  na  utrzymanie  systemu  będą  musiały  być  czymś 

zrekompensowane.
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Radny Paweł Dahlke powiedział, że system kosztuje w znaczeniu udziału, ale my nie ponosimy 

żadnych  wydatków z  tym związanych,  a  mamy dużo  oszczędności  jeśli  chodzi  o  konserwację 

naszych starych parkomatów, bo są rzadziej używane.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że jest zbieżność celów i podziękował za dyskusję, 

która jest na pewno inspirująca dla wszystkich stron.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XXI/344/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 6.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły 

na lata 2016-2029 omówiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Małgorzata  Karwacka,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta 

poinformowała, że komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXI/345/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 7.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok omówiła 

Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Małgorzata  Karwacka,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta 

poinformowała, że komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:
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Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXI/346/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 8.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/613/14 Rady Miasta Piły 

z dnia 24 czerwca 2014 roku w sprawie ustalenia przystanków komunikacyjnych, udostępnianych 

dla  operatorów  i  przewoźników,  oraz  warunków  i  zasad  korzystania  z  przystanków 

komunikacyjnych  którym  właścicielem  lub  zarządzającym  jest  Gmina  Piła  przedstawiła  Lidia 

Plewa, zastępca dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Jacek Bogusławski, przewodnicząc y Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXI/347/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 9.

Projekt  uchwały  Rady Miasta  Piły  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżek, 

przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji zajęć oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta 

Nauczyciela w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Piła przedstawił  Sebastian 

Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Dyrektor zgłosił autopoprawkę. W paragrafie 8 poprosił Dyrektor o wykreślenie końca zdania, od 

słów: „z mocą obowiązującą od 1 września 2016 r.”. Tym samym, paragraf 8 brzmiałby: „Uchwała 

wchodzi  w  życie  po  14  dniach  od  ogłoszenia  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa 

Wielkopolskiego”.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXI/348/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 10.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości  położonej  przy  ul.  Buczka  w  Pile  przedstawiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodnicząc y Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Zbigniew Pyziak zapytał, czy odnośnie do tego terenu, którego dotyczy uchwała, Gmina 

nie występowała już raz z ofertą sprzedaży. Radny dodał, że, jeśli dobrze pamięta, to ten teren był 

już raz wystawiany na sprzedaż i wtedy nie było zainteresowania ofertą.

Dyrektor Julita Grzegrzółka odpowiedziała, że kilka lat temu była podjęta uchwała dotycząca 

tego terenu. Wówczas nie było zainteresowania, teraz został złożony wniosek i być może przetarg 

zostanie rozstrzygnięty pozytywnie, aczkolwiek trzeba zaznaczyć, że przetarg będzie miał formę 

przetargu ustnego, nieograniczonego.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXI/349/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 11.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

zabudowanej  nieruchomości  położonej  przy  Al.  Niepodległości  100 w Pile  przedstawiła  Julita 

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodnicząc y Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXI/350/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 12.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania 

pierwszeństwa w nabyciu budynku użytkowego (garażu) położonego przy ul. Kaczorskiej w Pile na 

rzecz  najemcy  przedstawiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodnicząc y Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXI/351/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 13.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie 

bezprzetargowym  nieruchomości  położonej  przy  Alei  Powstańców  Wielkopolskich  w  Pile 

przedstawiła Julita Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodnicząc y Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXI/352/16  stanowi 

załącznik do protokołu.
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Ad 14.

Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły  w sprawie  zniesienia  pomnika  przyrody  przedstawiła  Lidia 

Plewa, zastępca dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Jacek Bogusławski, przewodnicząc y Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXI/353/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 15.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uchylenia uchwały Nr XX/340/16 Rady Miasta Piły

z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie przystąpienia Gminy Piła do Stowarzyszenia wspierania Instytutu 

Regionów  Europy  (IRE)  z  siedzibą  w  Wiedniu  przedstawiła  Danuta  Nowak-Bogusławska, 

kierownik Biura Prezydenta.

Małgorzata  Karwacka,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta 

poinformowała,  że  komisja  zaopiniowała  ww.  projekt  uchwały  pozytywnie,  przy  1  głosie 

„wstrzymującym się”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXI/354/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 16.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Piła  do  Stowarzyszenia 

wspierania Instytutu Regionów Europy (IRE) z siedzibą w Wiedniu przedstawiła Danuta Nowak-

Bogusławska, kierownik Biura Prezydenta.
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Małgorzata  Karwacka,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta 

poinformowała,  że  komisja  zaopiniowała  ww.  projekt  uchwały  pozytywnie  przy  1  głosie 

„wstrzymującym się”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXI/355/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 17.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości  położonej  przy ul.  Glinianej  w Pile  przedstawiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że temat nie był omawiany na 

posiedzeniach stałych komisji Rady Miasta Piły i otworzył dyskusję.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXI/356/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 18.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości położonych przy ul. Walki Młodych w Pile omówiła Julita Grzegrzółka, dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że temat nie był omawiany na 

posiedzeniach stałych komisji Rady Miasta Piły i otworzył dyskusję.

Radny  Paweł  Dahlke powiedział,  że,  jak  rozumie,  przyspieszona  procedura  wynika

z zainteresowania potencjalnych inwestorów i że żadnych szczegółów w tej chwili nie możemy 

podać. Radny zapytał, czy chodzi o przetarg nieograniczony.
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Dyrektor Julita Grzegrzółka powiedziała, że przetarg zostanie zorganizowany w formie przetargu 

ustnego, nieograniczonego.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział,  że na załączniku mapowym jest zaznaczona także działka 

68/1. Radny zapytał, czy ta działka będzie również wystawiona na sprzedaż.

Dyrektor Grzegrzółka odpowiedziała, że projekt tej uchwały dotyczy dwóch działek: 66/1 i 66/2, 

natomiast  działka,  o  którą  pytał  radny  Zbigniew  Pyziak  w  tej  chwili  nie  jest  jeszcze 

przygotowywana do sprzedaży, ale docelowo jest taki plan.

Radna Wiesława Sztaba zapytała jaka jest wysokość wadium, które należy wpłacić i do kiedy, aby 

przystąpić do przetargu.

Dyrektor  Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że po podjęciu przez Radę 

uchwały,  Prezydent  wyda  zarządzenie  dotyczące  ogłoszenia  wykazu  nieruchomości 

przeznaczonych  do  sprzedaży i  dopiero  po  6  tygodniach  może  zostać  ogłoszony przetarg.  Od 

ogłoszenia przetargu do jego przeprowadzenia będzie okres 2 miesięcy z racji dużej powierzchni 

nieruchomości  i  jej  dużej  wartości.  Jeśli  chodzi  o  wadium,  to  zazwyczaj  kształtuje  się  ono na 

poziomie 20% wysokości ceny wywoławczej nieruchomości ustalonej do przetargu.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXI/357/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 19.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 20.

Wolne głosy, wnioski i informacje.
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Radna  Wiesława  Sztaba powiedziała,  że  chciałaby  przedstawić  sprawę,  którą  opisała  też

w złożonej przez siebie interpelacji. Radna powiedziała, że chodzi o skrzyżowanie ulic: Roosevelta 

i  Bydgoskiej.  Stoją  tam  duże  topole,  a  w  pobliżu  znajduje  się  przejście  dla  pieszych,  postój 

taksówek i przystanek autobusowy, a ponadto jest to trasa dzieci do szkoły i ze szkoły. Te topole 

stwarzają  zagrożenie  i  w  interpelacji  radna  prosiła  o  wycięcie  tych  drzew  zanim  dojdzie  do 

nieszczęścia, bo topole łatwo się łamią.

Radny Jan Ficerman powiedział, że chciałby przekazać prośbę w imieniu mieszkańców osiedla 

Jadwiżyn.  Rozpoczęły  się  bardzo  intensywne  prace  na  terenie  obiektu  wojskowego.  Do 

mieszkańców osiedla  Jadwiżyn  docierają  różne  opinie,  więc  proszą  oni  o  informacje  na  temat 

budowanego  obiektu.  Radny  poprosił,  żeby  zmobilizować  dowództwo  garnizonu,  żeby  ich 

przedstawiciel wystąpił w lokalnych mediach i przedstawił temat mieszkańcom.

Radna Maria Kubica powiedziała, że rozpoczęły się wakacje i w związku z tym chciałaby życzyć 

wszystkim uczniom i nauczycielom udanego wypoczynku.

Przewodniczący Rady Miasta Piły dodał, że życzenia z okazji wakacji możemy też skierować do 

rodziców.

Ad 21.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta 

Piły zakończył obrady XXI sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła:   Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela
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